
 

   

 

Zápis 3. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

14.novembra 2023, 13:00 -15:00 

Online 

 

3. zasadnutie KP prebehlo online formou a zameralo sa na diskusiu o Predbežnom pláne 

financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 až 2026 a aktuálny stav procesu 

podnikateľského objavovania. 

 

Podklady na zasadnutie KP boli členom zaslané elektronicky dňa 03.11.2023, a to v nasledovnom 

rozsahu: 

 

• Program 

• Predbežný plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 až 2026  

 

Program 

Bod 1 - Privítanie, otvorenie zasadnutia, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Bod 2 – Predbežný plán financovania podpory výskumu vývoja a inovácií na roky 2024 až 
2026 

Bod 3 - Informácia o stave procesu podnikateľského objavovania  

a) Doména Zdravá spoločnosť  

b) Doména Inovatívny priemysel  pre 21. storočie 

c) Doména Mobilita pre 21. storočie  

d) Doména Digitálna transformácia Slovenska  

e) Doména Zdravé potraviny a životné prostredie 

Bod 4 - Rôzne 

Bod 5 - Záver 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

 

Priebeh 3. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Predsedníčka KP privítala prítomných členov a predstavila program. Následne pristúpila 

k overeniu uznášaniaschopnosti. Uviedla, že na zasadnutí KP je prítomných 30 členov a 

konštatovala, že KP je uznášaniaschopná. 

 

Schvaľovanie programu 3. zasadnutia  

• Program zaslaný dňa 03.11.2023 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené. 

 

Predsedníčka KP uviedla, že Program bol členom zaslaný dňa 03.11.2023 a  návrhy na jeho 

doplnenie neboli predložené,  opätovne vyzvala na ich predloženie a následne zahájila hlasovanie 

o programe. 

 

Záver: Program 3. zasadnutia  bol  jednohlasne schválený bez pripomienok.  

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  

Predsedníčka KP predniesla návrh na overovateľku zápisnice  p. Baňasovú, nominovanú Asociáciou 

priemyselných zväzov a dopravy  a zahájila hlasovanie. 

 

Záver: Predsedníčka KP konštatovala, že p. Baňasová bola ako overovateľka zápisnice z 3. 

zasadnutia KP jednoduchou väčšinou schválená. 

  

V rámci bodu 1 programu predsedníčka KP ďalej informovala členov o aktivitách, ktoré sa 

uskutočnili od  posledného zasadnutia:  

1. Kompetenčná zmena - zaradenie VAIA pod Úrad podpredsedu vlády SR – pripravuje sa úprava 

kompetenčného zákona ako aj zákona č. 172/2005 Z.z. o organizácii štátnej podpory výskumu 

a vývoja. 

2. Dňa 13.11.2023 bolo schválené vládou SR Programové vyhlásenie vlády SR, ktoré sa zaväzuje 

pokračovať v reforme riadenia VVaI – plneniu národnej stratégie a implementácii opatrení Akčného 

plánu. 

3. Čaká nás schvaľovanie finančných prostriedkov na plnenie Národnej stratégie výskumu, vývoja a 

inovácií na rok 2024 a plánovanie aktivít na rok 2024 

 
 

 

 

 



 

   

 

Bod 2 – Predbežný plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií na roky 2024 

až 2026 

Predsedníčka KP otvorila bod 2 ako hlavný bod programu. Predbežný plán financovania, ktorý 

obsahuje okrem vstupov zaslaných rezortmi aj doplnené výzvy, ktoré vyplývajú z  Národnej stratégie 

VVaI. Vysvetlila, že spoločným cieľom je pripraviť ambiciózny a zároveň realistický plán, ktorý 

zabezpečí predvídateľné plánovanie výziev, grantových schém a projektov, ktoré budú synergicky 

podporovať výskum, vývoj a inovácie v SR. Predbežný plán financovania označila za súčasť 

skladačky predvídateľného a stabilného prostredia a nástroj strategického plánovania. 

Doplnila, že o materiáli sa nebude ešte hlasovať na prebiehajúcom zasadnutí, ktorého cieľom je 

pozbierať vstupy do ďalšieho dopracovania. Materiál bude zaradený na schvaľovanie 9. januára 

2024, keď sa predpokladá už  schválený štátny rozpočet a budú tak známe finančné možnosti. 

 

Predsedníčka KP odovzdala slovo Michalovi Habrmanovi, riaditeľovi odboru financovania 

a hodnotenia, ktorý predstavil Predbežný plán financovania. 

 

M. Habrman predstavil ukotvenie Predbežného plánu v zákone 172/2005 Z.z. a Záväznej metodike 

riadenia, financovania a hodnotenia podpory vedy, výskumu a inovácií (ďalej aj „VVaI“). Následne 

predstavil ciele Predbežného plánu, ktorý je inšpirovaný pracovným programom Horizontu Európa. 

Uviedol, že Predbežný plán je základný stavebným blokom podpory predvídateľnosti financovania 

vo VVaI. Následne vysvetlil postup prípravy a schvaľovania Predbežného plánu.  

 

Ďalej vysvetlil harmonogram zapracovania pripomienok k  Predbežnému plánu financovania  

a požiadal členov a členky KP o vstupy pre formuláciu stanoviska KP k Predbežnému plánu. 

Ozrejmil štruktúru Predbežného plánu, že oblasti podpory sú štruktúrované podľa cieľov Národnej 

stratégie VVaI a doplnil, že je k Predbežnému plánu priložený aj Gantt diagram a excelový súbor.  

 

Ďalšou časťou prezentácie boli otvorené body, ktoré vystali pri zapracovávaní pripomienok. Prvý 

bod sa týka rozsahu informácií k jednotlivým vstupom v Predbežnom pláne. Druhý bod sú 

opatrenia, ktoré sú schválené v Národnej stratégií, no neobjavili sa v jednotlivých vstupoch od 

príslušných organizácií. Tretím bodom je zníženie limitu Všeobecnej výzvy APVV z 250 na 200 tisíc 

eur, pričom doplnil, že mnohé pripomienky navrhovali zvýšenie limitu a VAIA navrhuje 

kompromisné riešenie v podobe rozsahu 200-400 tisíc. Pokračoval štvrtým bodom - národné 

projekty, ktoré nezískali podporu na komisii pre cieľ 1 a ako posledný bod uviedol dofinancovanie 

IPCEI ME/CT.   

 

V. Tanistrák avizoval, že o  národných projektoch Ministerstva hospodárstva SR prebehne 

plánované bilaterálne stretnutie. K IPCEI uviedol, že tým, že už je pri nich rozbehnuté aj 

financovanie z Plánu obnovy a odolnosti (ďalej aj „POO“n ), tak je dôležité, aby sa na ne našlo 

nadväzujúce financovanie.  

 



 

   

 

M. Putala zdôraznil problém zníženia limitu APVV najmä pri zvyšujúcich sa cenách. Doplnil, že 

v okolitých krajinách sú limity na excelentné projekty násobne vyššie. Zdôraznil podporu lákania 

excelentných výskumníkov zo zahraničia, no poukázal na chýbajúcu následnú podporu, keď skončí 

ich úvodné financovanie. Zároveň poukázal na potrebu navýšenia nie len limitu, ale aj celkového 

objemu APVV. V poslednom rade poukázal na nešťastné financovanie vedeckých databáz, ktoré boli 

presunuté zo štátneho rozpočtu  na financovanie zo štrukturálnych fondov, čo označil za riziko.  

 

Predsedníčka KP zdôraznila, že plne súhlasí s tým, že niektoré fundamentálne veci, ako vedecké 

databázy by mali byť financované zo štátneho rozpočtu. Ďalej uviedla, že VAIA zásadne nesúhlasí so 

znížením limitu APVV vo všeobecnej výzve. Z jej pohľadu k zníženiu nemuselo dôjsť.  

 

M. Habrman uviedol, že súhlasí s hodnotením M. Putalu v podpore excelentnej vedy. Uviedol, že 

Česká republika je pre VAIA v tomto inšpiráciou. Ďalej uviedol, že VAIA je stále v štádiu 

rozhodovania, či vyhlasovať podporu firemnej aj  akademickej vedy a výskumu v rámci jednej výzvy 

alebo ich rozdeliť. Podotkol, že Národná stratégia prináša extra financovanie aj do grantovej 

podpory výskumu, ktoré by nemuseli ísť do VEGA, ale napríklad do podpory všeobecnej výzvy 

mladých vedcov APVV. K databázam uviedol, že VAIA bola pri pripomienkovaní financovania 

databáz na roky 2024-27 z PSK, no od roku 2028 by mali byť financované zo štátneho rozpočtu, s tým 

počíta aj rozpočet národnej stratégie.  

 

J. Wagner nadviazal na M. Putalu pri žiadaní o navýšenie celkových prostriedkov všeobecnej výzvy 

APVV. Uviedol, že APVV chystá jednorazovú pilotnú výzvu pre mladých pracovníkov, kde by si 

vyskúšali hodnotenie zahraničnými panelmi. Vyjadril kritiku rušenia výziev na dlhodobý strategický 

výskum, kde už prebehlo hodnotenie a financovania projektov zo štrukturálnych fondov tak, ako 

k tomu dochádzalo v minulých rokoch. Následne v súvislosti so stratégiou RIS 3 vyslovil podporu 

programov vzniknutých v rámci priorít stratégie. Uviedol, že v roku 2019 boli naposledy 

prerokované na rade vlády a odporučené, no vláda ich neuviedla v život.  

 

M. Habrman v reakcii na J. Wagnera pripomenul plánovanú výzvu na podporu dlhodobého 

strategického výskumu vo výške 150 miliónov a podobnú výzvu pre firmy v hodnote 120 mil. Eur.  

 

A. Uhrínová požiadala členov, aby návrhy, ktoré nepokrýva Predbežný plán, zaslali na VAIA a môžu 

byť prejdené bilaterálne aj s ministerstvami. Doplnila, že vo vzťahu k RIS 3 bude v druhej časti 

prebiehajúceho zasadnutia prezentácia stavu domén RIS3, kde sa pracuje aj na analýzach vývoja 

trendov. 

 

L. Šimko mal dodatočnú pripomienku, že by bolo dobré doplniť do Predbežného plánu sumarizačnú 

spoločnú tabuľku s počtami alokácií spolu s vyhodnotenými dopadmi plánovaných výziev. K výzve 

na strategický výskum uviedol, že by bolo treba sa zamyslieť nad jej konštrukciou – zamerať sa na 

domény, ktoré neboli podporené kvôli zrušeným výzvam a sú pre slovenské hospodárstvo kľúčové 

ako priemysel, stavebníctvo a IT sektor. Uviedol, že je na zamyslenie, či by sa nemalo spájať 

financovanie podobných aktivít z rôznych zdrojov ako aj Fondu spravodlivej transformácie.  



 

   

 

Následne uviedol, že základný cieľ je, aby fundamentálne veci ako financovanie databáz boli 

financované zo štátneho rozpočtu. K dofinancovaniu IPCEI uviedol, že je nutné hľadať prierezovo 

všetky dostupné zdroje, aby boli udržané pri živote projekty ako v oblasti elektroniky, tak aj vodíka.  

 

I. Barák vysvetlil, že APVV nebola schopná zabezpečiť zahraničných hodnotiteľov pre personálne 

kapacity a neadekvátny počítačový systém. Vyjadril ochotu APVV zaviesť zahraničné panely, no pre 

hroziace riziko sa predsedníctvo rozhodlo na rok 2024 znížiť limit na všeobecnú výzvu. Ďalej uviedol, 

že predsedníctvo APVV uvažuje o vyhlásení všeobecnej výzvy pre mladých s limitom 250 tisíc a so 

zahraničnými hodnotiteľmi. 

 

P. Baňasová uviedla, že podľa jej názoru by rozsah poskytnutých informácií mal byť rozšírený. Ako 

príklad uviedla opatrenie 4.7., pri ktorom by ocenila informáciu, či napríklad patentové poukážky 

budú fungovať ako v predchádzajúcich rokoch alebo bude možné ich použiť aj na zaplatenie 

správnych poplatkov a podobne. Následne sa opýtala na základe akého kľúča boli v bilaterálnych 

výzvach APVV vybrané partnerské krajiny a informovala sa o stave  revidovania procesu udeľovania 

osvedčení vykonávania výskum a vývoj vyplývajúci z Národnej stratégie VVaI. 

 

M. Habrman vysvetlil, že ešte nepadlo záverečné rozhodnutie, či bude osvedčenie zrušené a bude 

to upravené v novom zákone o výskume, vývoji a inováciách. Následne požiadal I. Baráka 

o ozrejmenie kľúča výberu krajín bilaterálnych výziev APVV.  

 

I. Barák ozrejmil, že s potenciálnymi krajinami je oslovované predsedníctvo Ministerstvom školstva, 

ale aj zahraničných vecí na základe iniciatívy jednotlivých krajín. K bilaterálnej výzve s Ukrajinou 

navrhol, že by bola prediskutovaná na Predsedníctve APVV.  

 

Predsedníčka KP reagovala na rozsah poskytovaných informácií a prisľúbila väčší objem informácií 

k jednotlivým výzvam v pláne od ďalšieho roka. Ozrejmila, že na prípravu aktuálneho Predbežného 

plánu  mala VAIA len obmedzený priestor a k jeho ďalším verziám sa plánuje venovať systematicky 

už od druhého kvartálu príslušných rokov.  

 

T. Gregor ocenil presunutie schválenia predbežného plánu Radou vlády SR pre vedu, techniku 

a inovácie na január. Vyjadril nespokojnosť s alokáciou prostriedkov v POO a PSK, v ktorých bol 

podľa jeho názoru priemysel upozadený. Uviedol, že pokiaľ vláda vyjadrila v schválenom 

Programovom vyhlásení  podporu priemyslu, tak by mali byť viac podporené aj projekty spolupráce 

výskumnej a súkromnej sféry ako aj dobudovanie infraštruktúry v oboch sférach. Ďalej uviedol, že 

Klub 500 nesúhlasí s tým, že by boli zrušené osvedčenia o vykonávaní výskumu a vývoja aj keď ich 

nepovažuje za optimálne. Uviedol však, že to umožňuje štátu a poskytovateľom zdrojov vidieť 

garanciu o histórii a praktickej skúsenosti daných spoločností. Podporil zníženie limitu všeobecnej 

výzvy APVV na 200 tisíc Eur z dôvodu personálneho a technického nezabezpečenia APVV. 

A následne  dovysvetlil schvaľovanie spoluprác s krajinami v predsedníctve APVV. 

 



 

   

 

I. Hermanovská sa poďakovala za zapracovanie pripomienok Vedeckej rady Ministerstva 

zdravotníctva. Tiež uviedla, že v predbežnom pláne absentujú IPCEI výzvy v oblasti zdravia 

a navrhla výšku ich alokácie aspoň na 60 mil. eur.  

 

M. Habrman vysvetlil, že v prípade IPCEI na mikroelektroniku a vodík Ministerstvo hospodárstva SR 

vyčleňuje svoje vlastné zdroje. V prípade IPCEI v oblasti zdravia je preto nutné hľadať financovanie 

v zdrojoch Ministerstva zdravotníctva.  

 

A. Uhrínová navrhla, aby téma IPCEI bola témou samostatného bilaterálne stretnutia.  

 

Ľ. Šooš doplnil, že na bilaterálne projekty Slovensko-Ukrajina sa navýšilo financovanie a sú určené 

najmä na transfer mladých vedeckých pracovníkov. Následne uviedol že z POO sú tri výzvy na 

podporu mladých vedeckých pracovníkov, no ich projekty sa navzájom nesmú podobať. 

 

Š. Adam poďakoval za zapracovanie všetkých pripomienok v oblasti poľnohospodárskej vedy.  

 

M. Habrman zdôraznil, že je nutná koordinácia výziev tak, aby sa neduplikovali a položil si otázku 

akým štýlom tvoriť výzvy pre mladých – tak ako ERC alebo tak ako VEGA/KEGA ? Čo je pre mladých 

vedcov preferované? A spýtal sa na názor členov. 

 

D. Straka požiadal p. Šooša, aby sa na neho obrátil v prípade podobnosti medzi výzvami pre 

mladých. 

 

Ľ. Šooš prisľúbil, že zašle materiál elektronicky.  

 

Predsedníčka KP poďakovala za diskusiu a prisľúbila, že keď bude Predbežný plán dokončený, bude 

zaslaný na členov KP.    

 

Záver Predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informáciu o stave Predbežného plánu 

financovania na vedomie a jej kolegovia si zaznamenali všetky pripomienky členov.  

 
Bod 3 – Informácia o stave procesu podnikateľského objavovania 

 

Predsedníčka KP otvorila tretí bod programu a odovzdala slovo Andrei Uhrínovej.   

A. Uhrínová predstavila súhrnnú správu z procesu podnikateľského objavovania. Uviedla, že VAIA 

pracuje na aktualizácií priorít do konca roku 2024. Ozrejmila, že v EDP VAIA vychádzala z výstupov 

získaných v minulosti. Následne odovzdala slovo P. Zappe koordinátorke domény Zdravá 

spoločnosť. 

 

Základné informácie o stave procesu podnikateľského objavovania za ich domény. 

a) Doména Zdravá spoločnosť  



 

   

 

P. Zappe predstavila seba spolu s vizionárom a koordinátormi domény Zdravá spoločnosť. 

Podotkla, že členovia pracovnej skupiny domény sú z väčšiny regiónov Slovenska a vysvetlila 

participatívnosť procesu domény zdravá spoločnosť.  Ozrejmila systém spolupráce s jednotlivými 

aktérmi a vyzdvihla spoluprácu s Ministerstvom zdravotníctva. Ozrejmila tematické priority 

domény, ktoré majú samostatné pracovné skupiny. Následne predstavila ciele pri jednotlivých 

prioritách, čo pracovné skupiny za dobu fungovania stihli pripraviť a to, čo budú v najbližšom 

období pripravovať. Vysvetlila rozdelenie financovania Domény zdravá spoločnosť a ozrejmila 

prepojenia s digitalizáciou a regionálnym rozvojom.  

 

Vysvetlila, že VAIA neprebrala európsku misiu CANCER, ale zadefinovala si na základe výstupov 

analytického tímu indikátor odvrátiteľných úmrtí. Následne sa venovala predstaveniu diskusií  

s ekosystémom. 

 

b) Doména Inovatívny priemysel 

R. Blaško predstavil seba spolu s vizionármi pracovnej skupiny a ciele, úlohy a priority domény. 

Následne predstavil popis aktuálneho stavu pracovnej skupiny a uviedol termín prvého zasadnutia 

pracovnej skupiny 22. 11. 2023. Následne odovzdal slovo Samuelovi Achbergerovi, koordinátorovi 

Domény Mobilita pre 21. storočie. 

 

c) Doména Mobilita pre 21. storočie  

S. Achberger predstavil seba spolu s vizionárom a spolu koordinátorkou domény a  následne 

ozrejmil ciele, úlohy a priority domény. Ďalej predstavil popis aktuálneho stavu pracovnej skupiny 

a uviedol spôsob jej zloženia. Avizoval termín prvého zasadnutia pracovnej skupiny na  22. 11. 2023. 

Následne odovzdal slovo V. Páleníkovej, koordinátorke domény Zdravé potraviny a životné 

prostredie. 

 

d) Doména Zdravé potraviny a životné prostredie 

V. Páleníková predstavila seba spolu s vizionármi domény a následne jej ciele, úlohy a priority. Ďalej 

predstavila popis aktuálneho stavu pracovnej skupiny a uviedla spôsob jej zloženia a avizovala 

termín prvého zasadnutia pracovnej skupiny na 28. 11. 2023. Následne odovzdala naspäť slovo 

R. Blaškovi, koordinátorovi domény Digitálna transformácia Slovenska.  

 

e) Doména Digitálna transformácia Slovenska  

R. Blaško ozrejmil aktuálny stav domény, v ktorej aktuálne prebieha zlaďovanie spolupráce VAIA 

s MIRRI SR a podotkol potrebu, aby štát v digitalizácii išiel príkladom.  

 

Predsedníčka KP otvorila diskusiu k bodu 3.  

A. Uhrínová ubezpečila členov platformy o participatívnosti procesu tvorby pracovných skupín 

a vyzvala členov KP na zasielanie návrhov na členov do pracovných skupín. Následne členom KP 

prisľúbila, že koordinátori jednotlivých domén im budú posielať výstupy z pracovných skupín.  

  

 



 

   

 

 

 

 

 

 

Záver 

Predsedníčka KP konštatovala, že KP zobrala Informáciu o stave procesu podnikateľského objavovania 

na vedomie. 

 

 
 

Bod 4 – Rôzne 

 

Predsedníčka KP otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Neboli prednesené žiadne príspevky. 

 

Bod 5 – Záver  

Predsedníčka KP sa poďakovala prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu. 


